
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   27 de març de 2007 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Maria Francesca Servera Pascual, batlessa 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Paula Maria Ginard Vílchez,  regidora 
Rafel Gili Sastre,    regidor 
Miquel Sebastià Moll Ferragut, regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Guillermo Caldentey Crego,  regidor 
Margalida Tous Ferrer,  regidora 
Elvira Piris Quetglas,   regidora 
Josep Danús Rosselló,   regidor 
Concepció Morell Moragues,  regidora 
Bartolomé Palmer Sabater,  regidor 
José Navarro Fuster,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 30 de gener de 2007. 
2. Presa de possessió del regidor Guillem Caldentey Crego. 
3. Aprovació, si s’escau, de l’acceptació del llegat efectuat per Buenaventura Bordoy Blanes. 
4. Requeriment d’execució i acompliment de la sentència núm. 1018, de 13-12-2002, de la Sala 
Contenciosa Administrativa. 
5. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de febrer i març de 2007. 
6. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 30 de gener de 2007 
 
En acompliment d’allò que disposa l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, la Sra. Batlessa 
demana als membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió  de dia 
30 de gener de 2007, de la qual se n’ha expedit, prèviament, còpia de l’esborrany a cada regidor per al 
seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
  
No havent-hi intervencions, els reunits acorden, per unanimitat, sent tretze el nombre legal de membres 
del consistori i tretze els assistents, aprovar l’acta de la sessió de dia 30 de gener de 2007. 



 
 
2. Presa de possessió del regidor Guillem Caldentey Crego 
 
La batlessa exposa que el regidor Julen Adrián Gorostiza va dimitir del seu càrrec de regidor. 
 
Informa que la Junta Electoral Central ha expedit la credencial del regidor a favor del senyor Guillermo 
Caldentey Crego, inclòs en la llista de candidats per EU/EV. 
 
A continuació, la batlessa exposa que, per prendre possessió del seu càrrec, Guillermo Caldentey Crego 
ha de prometre o jurar l’acatament a la Constitució i a l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears, 
d’acord amb la fórmula establerta a l’article 1 del Decret 707/1979. 
 
Seguidament, el regidor llegeix la fórmula de l’article 1 del Decret esmentat: 
 
“Promet, per imperatiu legal, per la meva consciència i pel meu honor de complir fidelment les 
obligacions del càrrec de regidor amb lleialtat al Rei, i de guardar i fer guardar la Constitució i l’Estatut 
d’Autonomia de les Illes Balears, com a normes fonamentals de l’Estat.” 
 
A continuació, la batlessa i la resta de portaveus li desitgen encert i coratge, al  nou regidor, en aquesta 
nova etapa de la seva vida i li donen l’enhorabona. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’acceptació del llegat efectuat per Buenaventura Bordoy Blanes 
 
La batlessa explica que es tracta de la donació del llegat d’una col·lecció de quadres feta per 
Buenaventura Bordoy Blanes. Es tracta de 9 quadres i d’una foto (retrat) de l’artista. 
 
El testament especifica que la Sra. Buenaventura Bordoy Blanes dóna a la Casa de Cultura d’Artà la part 
que li correspon dels quadres de família, que s’identifiquen per fotografies que s’uneixen al testament, 
incloent, entre d’altres, el de la Verge de Sant Salvador, de l’autor Pedro Blanes Viale, així com la 
fotografia retrat d’ell mateix. En el cas que desaparegués la Casa de Cultura, les obres d’art esmentades 
anirien al Museu d’Artà. 
 
Tots els grups se n’alegren i accepten el llegat. 
 
Els reunits acorden, per 12 vots a favor (PSOE, UM, UIA i PP) i 1 abstenció (EU/EV): 
 
1. Acceptar el llegat efectuat per la Sra. Buenaventura Bordoy Blanes. 
 
2. Facultar la batlessa perquè signi els documents necessaris per fer efectiva l’acceptació del llegat. 
 
 
4. Requeriment d’execució i acompliment de la sentència núm. 1018, de 13-12-2002, de la Sala 
Contenciosa Administrativa 
 
La secretària de l’Ajuntament informa als reunits que ha arribat a l’Ajuntament la Resolució de data 14 
de febrer de 2007 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Palma, en la qual es requereix a la 
secretària municipal, perquè en l’exercici del seu càrrec, doni compte a la corporació municipal i al Ple 
de l’Ajuntament de l’acte dictat en data 14-02-07, de l’acte de dia 01-09-04 i de la Sentència núm. 62 de 
la Sala de data 25-01-07, i es requereixi de forma legal la batlessa de l’Ajuntament i els membres del 



consistori municipal, als efectes establerts en l’acte dictat en data de 14-02-07, i de l’ineludible 
compliment de la sentència, la qual haurà d’executar-se en el termini de 6 mesos, comptadors a partir de 
l’endemà del dia en què es faci el requeriment efectuat en el Ple municipal. 
 
Els reunits, acorden, per unanimitat: 
 
1. Donar-se per assabentats del requeriment efectuat a la batlessa i als membres de la corporació 
municipal, perquè en el termini de 6 mesos, comptadors a partir de l’endemà d’aquest requeriment, es 
dugui a terme l’execució i el compliment de la Sentència núm. 1018, de dia 13-12-03, de la Sala 
Contenciosa Administrativa, dictada en actes, segons l’acordat en l’acte de dia 1 de setembre de 2004, 
que és ferm en dret. 
 
2. Trametre aquest acord al Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Palma. 
 
 
5. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de febrer i març de 2007 

 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de febrer i març de 2007. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
A continuació i abans de  tractar el  punt 6 de l’ordre del dia, la batlessa diu que hi tres mocions, 
presentades pel portaveu d’EU/EV, que no es van incloure en l’ordre del dia, que s’ha de votar la seva 
inclusió en l’ordre del dia i que s’han de debatre, si n’és el cas. 
 
 
M1. Moció presentada per EU/EV referent a l’ordenació de les estacions d’antenes de telefonia 
mòbil 
 
La secretària de l’Ajuntament informa al portaveu d’EU/EV, Sr. Caldentey, que la mateixa moció va ser 
aprovada, per unanimitat, pel Ple de l’Ajuntament, en la sessió de dia 7 de juny de l’any 2000. A més, li 
diu que, si se sotmet a votació aquesta moció presentada pel portaveu d’EU/EV i no s’aprova, ens 
trobaríem en una situació bastant confusa. Li diu, al portaveu d’EU/EV, Sr. Caldentey, que el que ha de 
fer és sol·licitar l’execució de l’acord de Ple de dia 7-06-2000. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Caldentey, diu que retira la moció referent a les antenes de telefonia mòbil, 
perquè ja va ser aprovada anteriorment pel Ple de l’Ajuntament i sol·licita que s’executi l’acord de Ple 
de dia 7 de juny de 2000, referent a les antenes de telefonia mòbil. 
 
La batlessa i la unanimitat dels membres del consistori diuen que es comprometen a executar l’acord del 
Ple de dia 7 de juny de 2000, referent a les antenes de telefonia mòbil. 
 
 
M2. Moció presentada per EU/EV relativa al rebuig de Boris Becker com a representant de les 
Illes Balears en actes de promoció turística internacional 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió d’aquest punt en l’ordre del dia. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Caldentey llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 



“Exposició de motius:  
 
1. Atès que el Govern de les Illes ha gastat i compromès per als propers 4 anys un total de 26.600.000 

euros en subvencions per al torneig Mallorca Classic Golf, que se celebra al Golf s’Era de Pula. 
2. Atès que Pula Golf rep totes aquestes quantitats de doblers públics per a l’organització del 

Mallorca Classic per part del Govern balear, malgrat l’expedient de disciplina urbanística obert 
l’any 2001, amb prop de 20 infraccions, fet que ha fet necessària la petició al Consell de Mallorca, 
per part de la regidora d’EU-EV de Son Servera, que aquesta institució se subrogui aquest 
expedient per a la seva efectiva tramitació. 

3. Atès que, a la recentment celebrada Fira Internacional de Turisme a Berlín (ITB), Boris Becker, 
amb altres dues figures famoses, va promocionar les Illes dins dels actes de presentació de l’edició 
2007 de l’anteriorment esmentat torneig de golf Mallorca Classic. 

4. Atès que aquest ciutadà alemany té una casa al municipi d'Artà, i que es tracta d’un infractor 
reincident de la disciplina urbanística. 

5. Atès que aquest ciutadà va fer, la tardor de l’any passat, a la revista “BestLife”, entre d'altres, les 
següents declaracions: “Sí, he de llençar un parell de sostres, però no és gran cosa. Fa alguns anys 
hi havia un govern aquí (a Mallorca) que era molt restrictiu amb els estrangers i amb aquelles 
finques més grans que la majoria. Vaig haver d’esperar fins que van perdre les eleccions. Llavors, 
tot el que havia estat un problema va deixar de ser-ho. El que un dia està bé, l’endemà està 
malament, i viceversa. Suposo que així és com funcionen les coses a Espanya. M’adapto a les 
regles i com no les puc canviar tracto de ser pacient”. 

6. Atès que aquestes declaracions tenen un clar contingut polític, amb menyspreu cap a un govern 
legítim i uns partits que representen una important proporció de la població de les Illes. 

 
Per tot això, aquest regidor presenta al Ple de l’Ajuntament la següent  
 
Proposta d'acord: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà rebutja l’elecció, per part del Govern de les Illes Balears, de Boris Becker com 
a representant internacional de les Illes Balears. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà rebutja la política de subvencions del Govern balear a l’empresa Pula Golf, 
organitzadora del torneig de golf Mallorca Classic. 
 
3. Aquest acord s’enviarà a les institucions següents: Conselleria de Turisme del Govern de les Illes 
Balears, Conselleria de Presidència i Esports del Govern de les Illes Balears i Parlament de les Illes 
Balears.” 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que, bàsicament, està d’acord amb la moció. Considera un escàndol 
que personatges com Boris Becker o Claudia Shiffer, coneguts infractors, siguin utilitzats com a 
representants de les Illes Balears en actes de promoció turística internacional. Opina que el turisme es 
pot promocionar d’altres maneres, per exemple mitjançant ajudes per a la desestacionalització. Diu que 
el seu grup està a favor de la moció. 
 
No obstant això, presenta una esmena per incloure en el primer acord de la part dispositiva: 
“...o qualsevol personatge famós conegut infractor urbanístic.” 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, diu que el seu grup no està d’acord amb la moció. A pesar que 
consideren que, si Boris Becker va fer les intervencions assenyalades en el punt 5è de la moció, varen 
ser poc afortunades. Creuen que és encertat que una persona com Boris Becker ens representi, com ara 
altres persones que tenen un impacte mediàtic. El Sr. Becker va cometre una infracció urbanística en el 



municipi d’Artà i la va legalitzar. A més, diu que està segur que va cometre aquesta infracció amb la 
connivència de l’equip urbanístic. Opina que aquest Ajuntament va ser igual responsable que el Sr. 
Becker en la comissió de la infracció urbanística. 
 
El portaveu d’UM, Sr. Gili, opina que Boris Becker ha estat la víctima d’aquest poble, ja que ell no 
sabia que havia comès una infracció urbanística. Va ser enganyat pels seus assessors. A més, diu que va 
cometre una infracció urbanística i que l’ha legalitzat. Va cometre una altra infracció i ha volgut tornar a 
reparar la infracció. No està d’acord ni amb el punt núm. 1 ni amb el punt núm. 2 de la part dispositiva. 
En relació a les intervencions assenyalades en el punt 5è de l’exposició de motius, opina que varen ser 
mal interpretades. Per tot això, diu que el seu grup, s’abstendrà en la votació. 
 
El regidor de Cultura, Esports i Joventut, Sr. Galán, opina que no és la forma de promoure el turisme, 
opina que el turisme ha de venir d’altres vies. Considera escandalosa la subvenció atorgada a què es fa 
referència en el punt núm. 1 de l’exposició de motius. Diu que el seu grup votarà a favor de la moció. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Caldentey, diu que no està d’acord amb el que proposa la portaveu d’UIA, ja 
que li pareix molt bé que Alemanya dugui representants alemanys. Opina que el fet que es duguin 
personalitats estrangeres no és dolent. 
 
A continuació, se sotmet a votació l’esmena presentada per UIA, la qual, per 3 vots a favor (UIA), 7 
vots en contra (PSOE, PP i EU/EV) i 3 abstencions (UM), no resulta aprovada per manca de quòrum en 
la votació. 
 
Finalment, se sotmet a votació la moció presentada per EU/EV i els reunits acorden, per 7 vots a favor 
(PSOE, UIA i EU/EV), 3 vots en contra (PP) i 3 abstencions (UM): 
 
1. L’Ajuntament d’Artà rebutja l’elecció, per part del Govern de les Illes Balears, de Boris Becker com 
a representant internacional de les Illes Balears. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà rebutja la política de subvencions del Govern balear a l’empresa Pula Golf, 
organitzadora del torneig de golf Mallorca Classic. 
 
3. Aquest acord s’enviarà a les institucions següents: Conselleria de Turisme del Govern de les Illes 
Balears, Conselleria de Presidència i Esports del Govern de les Illes Balears i Parlament de les Illes 
Balears.” 
 
 
M3. Moció presentada per EU/EV relativa a la taxa per préstec a les biblioteques públiques 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència i la inclusió d’aquest punt en l’ordre del dia. 
 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Caldentey llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“Exposició de motius: 

 
1. Atès que les biblioteques públiques, i molt especialment les biblioteques municipals, són la primera 
cèl·lula de desenvolupament de les polítiques culturals, exercint, juntament amb arxius i hemeroteques 
de titularitat pública, una tasca fonamental en el desenvolupament i manteniment d’una societat 
democràtica i facilitant l’accés a un ampli ventall d’idees i opinions. 
 
2. Atès que les biblioteques públiques fomenten la lectura, sobretot entre la població infantil i juvenil, 



de manera que garanteixen el just equilibri entre els interessos dels titulars i els de la societat, ja que 
aquesta progressa i es desenvolupa mitjançant la promoció de la investigació i la facilitat en l’accés a les 
creacions intel·lectuals. 
 
3. Atès que el pagament d’un cànon aniria en detriment d’aquesta funció de servei social. 
 
4. Atès que s’ha de reconèixer la necessitat d’assegurar el just equilibri entre els interessos dels autors, 
els editors i la societat en general, destacant el paper que exerceixen les biblioteques en el  
desenvolupament i manteniment d’una societat democràtica, perquè en facilita l’accés a una immensa 
varietat de coneixements, i essent les biblioteques ja sufragades mitjançant els imposts dels ciutadans i 
les ciutadanes.  
 
5. Atès que una de les funcions bàsiques de les biblioteques és el préstec de llibres i altres tipus de 
documents i que, per acomplir l’objectiu que siguin efectivament un servei per a tots, segons les 
recomanacions de la UNESCO i la Federació Internacional d’Associacions de Bibliotecaris (IFLA), 
aquest ha de ser gratuït i lliure de qualsevol cànon o gravamen. 
 
6. Atès que, no obstant, i per un mal entès desenvolupament del dret de propietat intel·lectual, més 
conegut com a “dret d’autor”, les societats de gestió d’aquests drets reclamen, basant-se en una directiva 
de la Unió Europea, el pagament d’un cànon per a l’exercici del préstec de llibres i altres materials. 
 
7. Atès que, si aquest cànon arriba a imposar-se dins la pràctica bibliotecària, atesos els magres recursos 
que s’acostumen a dedicar a aquesta activitat cultural, els pressuposts de les biblioteques es veurien 
notablement disminuïts, la qual cosa tendria conseqüències molt negatives per als serveis bibliotecaris. 
 
8. Atès que, per tot l’anterior, es fa necessari mantenir l’actual límit de préstec que preveu la vigent Llei 
de propietat intel·lectual, en el seu article 37.1, com a resposta eficient a una política de promoció 
cultural que, a més, està en consonància amb el marc legal creat per la Directiva 92/100/CEE, sobre la 
venda, lloguer i préstec, on s’estableix, en l’article 5, la possibilitat que cada Estat membre determini 
lliurement la remuneració per al préstec d’obres en funció de les seves polítiques de promoció cultural, 
atorgant-los la potestat d’eximir determinats establiments de l’esmentat pagament i incidint en la 
importància dels serveis de préstec que ofereixen les institucions públiques. 
 
9. Atès que aquest cànon suposa una passa endavant en l’ofensiva neoliberal contra els serveis públics, 
ja que els drets d’autor es troben recollits ja en el preu de venda de llibres i altres materials. 
 
10. Atès que, segons es diu a l’exposició de motius de la futura Llei espanyola del llibre, la lectura i les 
biblioteques, aquest nou impost serà recaptat no per l’Administració, sinó per les entitats de gestió dels 
drets d’autor, corretges de transmissió dels interessos dels grans grups editorials, de manera similar al 
“cànon digital” aprovat recentment, introduint una lògica mercantilista dins les biblioteques públiques 
absolutament rebutjable. 
 
11. Atès que, per tots aquests motius, i davant la possibilitat que el préstec a les biblioteques de 
titularitat pública i, en concret, municipal, quedi subjecte al pagament d’una compensació econòmica, 
els representants públics estam obligats a defensar el manteniment de l’actual límit de préstecs a favor 
d’aquestes institucions. 
 
Per tot això, aquest regidor presenta al Ple de l’Ajuntament la següent  
 
Proposta d’acord: 
 



1. L’Ajuntament d’Artà manifesta el seu rebuig i la seva disconformitat amb l’adopció d’una taxa per 
préstec a les biblioteques públiques. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà sol·licita al Govern de l’Estat espanyol que declari a les biblioteques públiques 
exemptes del pagament per préstec, atenent-se a la possibilitat recollida a la Directiva 92/100/CEE. 
 
3. En el supòsit que l’Estat espanyol, en el pitjor dels casos, i per tal d’evitar sancions, hagi de 
transposar la directiva europea, aquesta transposició haurà de recollir, necessàriament, els següents 
punts: 
a) El dret de remuneració es farà efectiu a través d’una oficina pública depenent del Ministeri de Cultura 
espanyol. L’Estat espanyol assumirà les obligacions de remuneració que afectin els sistemes de 
biblioteques públiques espanyoles. 
b) Queden eximits de l’obligació de remuneració els establiments la titularitat dels quals siguin les 
corporacions locals, així com les biblioteques de les institucions educatives de titularitat pública 
integrades en el sistema educatiu de l’Estat espanyol. 
4. L’Ajuntament d’Artà mostra el seu suport a les mesures adoptades pels bibliotecaris d’aquest Estat, 
iniciades a les “Jornadas contra el préstamo de pago”, fetes l’any 2004 a la ciutat de Guadalajara, en 
contra de la proposta de la Unió Europea, de modificació de la Llei de propietat intel·lectual per al 
cobrament dels drets d’autor pels préstecs que es realitzin a les biblioteques públiques. 
 
5. L’Ajuntament d’Artà s’adherirà a la campanya NO AL PRÉSTAMO DE PAGO, promoguda per la 
Plataforma contra el Préstamo de Pago. 
 
6. L’Ajuntament d’Artà facilitarà el suport dels ciutadans a l’esmentada campanya establint canals de 
recollida de firmes i adhesions a les biblioteques municipals d’Artà, així com a la resta de dependències 
públiques municipals. Es repartiran, a les esmentades dependències, els díptics i les postals que es 
mostren en els annexos 1 i 2. 
 
7. Aquest acord s’enviarà a les següents institucions: Parlament Europeu, Ministeri de Cultura, Direcció 
General de Museus, Arxius i Biblioteques del Ministeri de Cultura, Conselleria d’Educació i Cultura del 
Govern de les Illes Balears, Federació Espanyola de Municipis i Províncies, Societat General d’Autors i 
Editors (SGAE), Federació Espanyola de Societats d’Arxivística, Biblioteconomia, Documentació i 
Arxivística (FESABID), Federació Nacional d’Arxivers, Bibliotecaris, Museòlegs i Documentalistes 
(ANABAD), i Associació de Bibliotecaris, Arxivers i Documentalistes de les Illes Balears (ABADIB).” 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que el seu grup està d’acord amb la moció. Opina que és una avanç a 
les coses que han de venir. Li agradaria saber si la campanya està en català. Considera que la moció 
també s’ha de trametre al Centre Coordinador de Biblioteques del Consell de Mallorca. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, diu que no tenen prou fonaments per discutir aquesta moció. Com que 
no tenen arguments, diu que el seu grup s’abstendrà en la votació. 
 
La batlessa diu que l’Equip de Govern està a favor de la moció. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció presentada per EU/EV i els reunits acorden, per 10 vots a 
favor (PSOE, UM, UIA i EU/EV) i 3 abstencions (PP): 
 
1. L’Ajuntament d’Artà manifesta el seu rebuig i la seva disconformitat amb l’adopció d’una taxa per 
préstec a les biblioteques públiques. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà sol·licita al Govern de l’Estat espanyol que declari a les biblioteques públiques 



exemptes del pagament per préstec, atenent-se a la possibilitat recollida a la Directiva 92/100/CEE. 
 
3. En el supòsit que l’Estat espanyol, en el pitjor dels casos, i per tal d’evitar sancions, hagi de 
transposar la directiva europea, aquesta transposició haurà de recollir, necessàriament, els següents 
punts: 
a) El dret de remuneració es farà efectiu a través d’una oficina pública depenent del Ministeri de Cultura 
espanyol. L’Estat espanyol assumirà les obligacions de remuneració que afectin els sistemes de 
biblioteques públiques espanyoles. 
b) Queden eximits de l’obligació de remuneració els establiments la titularitat dels quals siguin les 
corporacions locals, així com les biblioteques de les institucions educatives de titularitat pública 
integrades en el sistema educatiu de l’Estat espanyol. 
 
4. L’Ajuntament d’Artà mostra el seu suport a les mesures adoptades pels bibliotecaris d’aquest Estat, 
iniciades a les “Jornadas contra el préstamo de pago”, fetes l’any 2004 a la ciutat de Guadalajara, en 
contra de la proposta de la Unió Europea, de modificació de la Llei de propietat intel·lectual per al 
cobrament dels drets d’autor pels préstecs que es realitzin a les biblioteques públiques. 
 
5. L’Ajuntament d’Artà s’adherirà a la campanya NO AL PRÉSTAMO DE PAGO, promoguda per la 
Plataforma contra el Préstamo de Pago. 
 
6. L’Ajuntament d’Artà facilitarà el suport dels ciutadans a l’esmentada campanya establint canals de 
recollida de firmes i adhesions a les biblioteques municipals d’Artà, així com a la resta de dependències 
públiques municipals. Es repartiran, a les esmentades dependències, els díptics i les postals que es 
mostren en els annexos 1 i 2. 
 
7. Aquest acord s’enviarà a les següents institucions: Parlament Europeu, Ministeri de Cultura, Direcció 
General de Museus, Arxius i Biblioteques del Ministeri de Cultura, Conselleria d’Educació i Cultura del 
Govern de les Illes Balears, Federació Espanyola de Municipis i Províncies, Societat General d’Autors i 
Editors (SGAE), Federació Espanyola de Societats d’Arxivística, Biblioteconomia, Documentació i 
Arxivística (FESABID), Federació Nacional d’Arxivers, Bibliotecaris, Museòlegs i Documentalistes 
(ANABAD), Associació de Bibliotecaris, Arxivers i Documentalistes de les Illes Balears (ABADIB) i al 
Centre Coordinador de Biblioteques del Consell de Mallorca. 
 
 
6. Precs i preguntes 
 
A continuació, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat per UIA. 
 
PRECS 
 
1. Demanam a l’Equip de Govern que tengui més esment amb els anuncis que fa, ja que poden ferir 
susceptibilitats. A l’hora de fer aquestes preguntes hi havia penjat, al Poliesportiu de Na Caragol, un 
cartell que deia quelcom així: “Vine a animar el nostre campió Miquel Alzamora al campionat del Món 
de dia 1 d’abril”. Malauradament, Miquel Alzamora, i en un acte que nosaltres consideram injust, no ha 
estat seleccionat per aquest campionat.  

 
Resposta: Aquesta campanya va sortir el dia 1 de febrer, perquè es creia que correria dita prova. 

 
2. Ja fa mesos que el portaveu del PP va demanar que algú llevàs la porta de ferro que hi ha al 
començament del carrer de Pep Not. No s’ha llevat i també ens afegim, nosaltres, a aquesta petició, 
esperant que tengui un poquet més d’èxit. 



 
Resposta: Es farà. 

 
3. També fa mesos que a l’endinsada que fa el carrer de les Parres amb la plaça del Mercat hi ha una 
porta d’alumini que ha de pertànyer a algun comptador de llum. Demanam a l’Equip de Govern que la 
llevi. 

 
Resposta: Es farà. 

 
4. Demanam a l’Equip de Govern que tengui més esment a l’estat en què es troben els parcs infantils 
d’arreu del municipi. 

 
Resposta: Es revisaran. 

 
 

PREGUNTES 
 

1. URBANISME 
 
1.1. Quantes al·legacions s’han presentat al projecte de normes subsidiàries aprovat en el Ple de gener 
de 2007? 

 
Resposta: 37. 

 
1.2. Hi ha algun tema predominant? 

 
Resposta: No s’han llegit encara. 

 
1.3. Si és que sí, quin és? 
 
1.4. Quan es contestaran aquestes al·legacions? 

 
Resposta: El més aviat possible. 

 
1.5. Quantes al·legacions s’han presentat al Catàleg de béns immobles aprovat en el Ple de gener de 
2007?  

 
Resposta: 6. 

 
1.6. Hi ha algun tema predominant? 

 
Resposta: No s’han llegit. 

 
1.7. Si és que sí, quin és? 
 
1.8. Hi ha al·legacions, a més de la presentada per aquest grup, que facin esment a les antenes de 
telefonia mòbil? Ho deim perquè l’Ajuntament ha emès informe favorable per instal·lar-ne una al carrer 
de la Verge Maria de la Colònia de Sant Pere.  

  
Resposta: No s’han llegit. 

 



1.9. Quan es contestaran aquestes al·legacions? 
 

Resposta: El més aviat possible. 
 

1.10. S’ha informat el projecte de legalització que ha presentat el representant de Boris Becker? 
 

Resposta: No. 
 

1.11. Què es proposa en aquest projecte de legalització? Ens ho poden detallar? 
 

Resposta: No s’ha informat. 
 

1.12. Aquests regidors varen haver de sol·licitar per escrit que s’esbrinàs la situació de l’edificació que 
es fa en el carrer de la Mar, 40 i 42, de la Colònia de Sant Pere i que ha envaït la via pública. Ha 
justificat alguna de les cinc parts a les quals s’ha notificat la infracció aquestes obres? 

 
Resposta: Per part dels tècnics i de la propietat, hi ha voluntat d’arreglar la situació. 

 
1.13. Si és que sí, què proposen per tal de deixar d’envair, aquests habitatges, la via pública? 

 
Resposta: Enderrocar la part il·legal. 

 
1.14. Per què no varen detectar els serveis d’inspecció urbanística una infracció que sembla més que 
greu?   

 
Resposta: Perquè els serveis d’inspecció urbanístics segueixen la línia de sempre, algunes obres il·legals 
les detecten més prest i altres, més tard. 

 
1.15. Quan va començar aquesta obra? 

 
Resposta: Li explicaré. L’Ajuntament dóna la llicència d’obres a partir del moment en què vénen a 
recollir-la; se li posa data de finalització de les obres i no de quan han de començar; per tant, li he de 
contestar, que no se sap. 

 
1.16. Quines visites i en quines dates han fet els serveis d’inspecció urbanística?  

 
Resposta: Segons consta en l’acta d’inspecció, el 14 de març de 2007. 

 
1.17. A la Comissió de dimecres passat, l’Equip de Govern va informar a l’oposició que l’empresa 
Xaloc (que també, amb un altre nom, és la promotora de l’obra del carrer de la Mar) insistia en fer una 
obra benèfica a la Colònia de Sant Pere. Després de molt de pensar l’Equip de Govern va caure en la 
possibilitat de fer la pista de skate per als joves. És totalment altruista aquesta obra? 

 
Resposta: Sí. 

 
1.18. Ha demanat l’empresa Xaloc quelcom a canvi? 

 
Resposta: No. 

 
1.19. Quin és l’estat de l’expedient de les obres que duen a terme en el carrer de l’Argentina, 19, 
d’Artà? 



 
Resposta: Pendent d’informe d’una modificació del projecte. 

 
1.20. Quines passes ha donat l’Ajuntament davant les queixes del veí? 

 
Resposta: Ha obligat a prendre les mesures oportunes per tal de solucionar els problemes plantejats. 

. 
1.21. Tenien llicència d’obres els promotors del número 19? 

 
Resposta: Sí, per enderrocar. 

 
1.22. Tenien llicència d’obres per dur a terme allò que varen fer? 

 
Resposta: No. 

 
1.23. Ha retirat una empresa del municipi de la via pública el marbre amb el qual l’envaïa  i que va ser 
denunciada per una comunitat de veïns? 

 
Resposta: Per Junta de Govern Local, s’ha donat l’ordre que es retiri.  

 
 
2. PARC NATURAL 
 
2.1. La reunió de la Junta Gestora del Parc Natural de Llevant, pel que es va poder llegir als diaris, va 
ser desastrosa. Què és exactament allò que va passar? 

 
Resposta: A les 12 de migdia es va convocar la Junta d’Autoritat de Gestió. El director va llegir la 
memòria. Hi assistiren 4 persones., que no eren suficients en primera convocatòria. Vaig demanar que,  
en el punt de precs i preguntes de la propera Junta, s’inclogués l’aprovació del Catàleg de béns 
immobles que està fet i sense aprovar.  
 
El capvespre, a les 16.30 hores, es va fer la Junta Rectora del Parc, on hi havia 13 persones. Varen tenir 
quòrum en segona convocatòria. Després de 2 hores, va arribar l’assessor jurídic del Parc i va dir que 
venia en nom del conseller i que no hi havia reglament de funcionament; per tot això, no es podia 
aplicar el quòrum en la segona convocatòria i la reunió es va quedar bloquejada i no es va aprovar cap 
punt dels tractats. 
 
2.2. Quan serà la pròxima reunió? 

 
Resposta: No ho sé. 

 
2.3. Quines varen ser les propostes que varen fer els representants de l’Ajuntament d’Artà? 

 
Resposta: Aprovar la signatura feta, d’acord amb la memòria. I es va presentar una proposta d’aprovació 
del Catàleg de béns immobles, que no està aprovat. 

 
 

3. AGERMANAMENT 
3.1. Per què, si el viatge a Hinojosa era oficial, no es va informar a l’oposició? 

 
Resposta: A causa de la popularitat d’aquest viatge, varen creure que no feia falta. 



 
3.2. Què ha costat aquest viatge a les arques municipals? 

 
Resposta: 570 �. 

 
3.3. Quan tornaran els ciutadans d’Hinojosa la visita a Artà? 

 
Resposta: Ja es va fer aquest viatge, érem nosaltres els que els tornàrem la visita. 
 
 
4. AUDITORIA 
 
4.1. Quan podrem accedir, els membres de l’oposició, als resultats de la famosa auditoria que no és tal? 

 
Resposta: Hi han pogut accedir sempre, ho poden demanar a Intervenció. 

 
4.2. Representants de l’auditora es varen reunir amb el regidor i funcionaris fa dues setmanes. Quines 
varen ser les conclusions de la reunió? 

 
Resposta: Que en aquesta auditoria no s’havia lliurat tota la informació requerida i que hi ha documents 
i expedients prou importants que han desaparegut. 

 
 
5. POLICIA 
 
5.1. L’excap de la Policia va presentar al·legacions a la resolució de l’expedient disciplinari? 

 
Resposta: Sí. 

 
5.2. Com es varen contestar? 

 
Resposta: Es contestaren per escrit i en base a l’informe de Secretaria. 

 
5.3. Ha tornat a dirigir-se a l’Ajuntament? 

 
Resposta: Sí. 

 
5.4. Si és que sí, en quins termes? 

 
Resposta: Ha sol·licitat l’informe de Secretaria sobre les seves al·legacions. 

 
5.5. El nou cap de la Policia Local, Vicenç Garriga, amb quina categoria s’ha contractat? 

 
Resposta: Cap de la Policia Local. 

 
 

2. PERSONAL 
 
2.1. Quina persona és el nou auxiliar administratiu que substituirà Joan Tous? 

 
Resposta: Aina Maria Ojeda Andreu. 



 
2.2. Com farà l’Equip de Govern per ocupar la plaça que deixa buida Antoni Picazo? 

 
Resposta: De moment no és oficial que Antoni Picazo deixi buida la seva plaça. En el seu moment, es 
prendrà la decisió més convenient.  

 
 

3. CULTURA 
 
3.1. A l’Estació hi ha, si no erram, una exposició d’obra gràfica de pintors reconeguts. Com va arribar 
aquesta exposició a l’Estació? 

 
Resposta: Ho varen demanar per escrit. 

 
3.2. Aquesta obra gràfica és a la venda? 

 
Resposta: Sí. 

 
 

4. CIRCULACIÓ 
 
4.1. Ha  sol·licitat l’Equip de Govern al Consell de Mallorca un canvi en el semàfor que hi ha a Costa i 
Llobera? 

 
Resposta: Sí. 
 
 
A continuació, es llegeixen dos precs presentats per EU/EU. 
 
PRECS 
 
1. Il·luminació de la rotonda de la carretera Alcúdia-Artà (Ma-12) 
 
EU/EV demana a l’Equip de Govern que insti la Direcció Insular de Carreteres del Consell de Mallorca 
a la revisió i aplicació de mesures, si s’escau, de correcció de l’enllumenat d’aquesta rotonda, posant 
especial atenció a com pot estar afectant la seguretat vial i la contaminació lumínica. EU/EV considera 
que l’actual enllumenat d’aquesta rotonda provoca enlluernament als conductors, en particular quan el 
conductor ha d’incorporar-se a la rotonda sortint d’Artà pel carrer de Santa Margalida, en direcció a 
Alcúdia. Per una altra banda, consideram que la rotonda està excessivament il·luminada. 
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
2. Barrera de seguretat de la voravia del carrer Pere Amorós, just a l’altura de l’entrada al 
Col·legi Na Caragol 
 
EU/EV demana l’Equip de Govern que s’elimini aquesta barrera de ferro atès que, just allà mateix, s’hi 
ha instal·lat un pas elevat de vianants amb l’objectiu de disminuir la velocitat del trànsit rodat i 
augmentar la seguretat dels vianants, en particular, i sobretot, la dels escolars. La ubicació d’aquesta 
barrera de ferro, ben davant dels pas de vianants, obstaculitza part del pas dels vianants. 

 
Resposta: Es consultarà amb els tècnics i es farà el que diguin ells. 



 
 
Finalment, el portaveu del PP, Sr. Palmer, fa la pregunta següent: demana si és cert  el que els han dit  
referent a que en la campanya “Salvem Mallorca”, que l’Ajuntament hi ha posat un autocar. 
 
Resposta: Sí. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, sent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els assistents, 
aprovar l’acta de la sessió de dia 30 de gener de 2007. 
 
3. Acordar, per 12 vots a favor (PSOE, UM, UIA i PP) i 1 abstenció (EU/EV): 
3.1. Acceptar el llegat efectuat per la Sra. Buenaventura Bordoy Blanes. 
3.2. Facultar la batlessa perquè signi els documents necessaris per fer efectiva l’acceptació del llegat. 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Donar-se per assabentats del requeriment efectuat a la batlessa i als membres de la corporació 
municipal, perquè en el termini de 6 mesos, comptadors a partir de l’endemà d’aquest requeriment, es 
dugui a terme l’execució i el compliment de la Sentència núm. 1018, de dia 13-12-03, de la Sala 
Contenciosa Administrativa, dictada en actes, segons l’acordat en l’acte de dia 1 de setembre de 2004, 
que és ferm en dret. 
4.2. Trametre aquest acord al Jutjat Contenciós Administratiu núm. 1 de Palma. 
 
M2. Acordar: 
1. Ratificar, per unanimitat, la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la moció presentada per 
EU/EV relativa al rebuig de Boris Becker com a representant de les Illes Balears en actes de promoció 
turística internacional. 
2. Acordar, per 7 vots a favor (PSOE, UIA i EU/EV), 3 vots en contra (PP) i 3 abstencions (UM): 
2.1. L’Ajuntament d’Artà rebutja l’elecció, per part del Govern de les Illes Balears, de Boris Becker 
com a representant internacional de les Illes Balears. 
2.2. L’Ajuntament d’Artà rebutja la política de subvencions del Govern balear a l’empresa Pula Golf, 
organitzadora del torneig de golf Mallorca Classic. 
2.3. Aquest acord s’enviarà a les institucions següents: Conselleria de Turisme del Govern de les Illes 
Balears, Conselleria de Presidència i Esports del Govern de les Illes Balears i Parlament de les Illes 
Balears. 
 
M3. Acordar:  
1. Ratificar, per unanimitat, la urgència i la inclusió en l’ordre del dia de la moció presentada per 
EU/EV relativa a la taxa per préstec a les biblioteques públiques. 
2. Acordar, per 10 vots a favor (PSOE, UM, UIA i EU/EV) i 3 abstencions (PP): 
2.1. L’Ajuntament d’Artà manifesta el seu rebuig i la seva disconformitat amb l’adopció d’una taxa per 
préstec a les biblioteques públiques. 
2.2. L’Ajuntament d’Artà sol·licita al Govern de l’Estat espanyol que declari a les biblioteques 
públiques exemptes del pagament per préstec, atenent-se a la possibilitat recollida a la Directiva 
92/100/CEE. 
2.3. En el supòsit que l’Estat espanyol, en el pitjor dels casos, i per tal d’evitar sancions, hagi de 
transposar la directiva europea, aquesta transposició haurà de recollir, necessàriament, els següents 
punts: 
a) El dret de remuneració es farà efectiu a través d’una oficina pública depenent del Ministeri de Cultura 



espanyol. L’Estat espanyol assumirà les obligacions de remuneració que afectin els sistemes de 
biblioteques públiques espanyoles. 
b) Queden eximits de l’obligació de remuneració els establiments la titularitat dels quals siguin les 
corporacions locals, així com les biblioteques de les institucions educatives de titularitat pública 
integrades en el sistema educatiu de l’Estat espanyol. 
2.4. L’Ajuntament d’Artà mostra el seu suport a les mesures adoptades pels bibliotecaris d’aquest Estat, 
iniciades a les “Jornadas contra el préstamo de pago”, fetes l’any 2004 a la ciutat de Guadalajara, en 
contra de la proposta de la Unió Europea, de modificació de la Llei de propietat intel·lectual per al 
cobrament dels drets d’autor pels préstecs que es realitzin a les biblioteques públiques. 
2.5. L’Ajuntament d’Artà s’adherirà a la campanya NO AL PRÉSTAMO DE PAGO, promoguda per la 
Plataforma contra el Préstamo de Pago. 
2.6. L’Ajuntament d’Artà facilitarà el suport dels ciutadans a l’esmentada campanya establint canals de 
recollida de firmes i adhesions a les biblioteques municipals d’Artà, així com a la resta de dependències 
públiques municipals. Es repartiran, a les esmentades dependències, els díptics i les postals que es 
mostren en els annexos 1 i 2. 
2.7. Aquest acord s’enviarà a les següents institucions: Parlament Europeu, Ministeri de Cultura, 
Direcció General de Museus, Arxius i Biblioteques del Ministeri de Cultura, Conselleria d’Educació i 
Cultura del Govern de les Illes Balears, Federació Espanyola de Municipis i Províncies, Societat 
General d’Autors i Editors (SGAE), Federació Espanyola de Societats d’Arxivística, Biblioteconomia, 
Documentació i Arxivística (FESABID), Federació Nacional d’Arxivers, Bibliotecaris, Museòlegs i 
Documentalistes (ANABAD), Associació de Bibliotecaris, Arxivers i Documentalistes de les Illes 
Balears (ABADIB) i Consell de Mallorca. 
 
 
La batlessa aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
La secretària       Vist i plau 

La batlessa 
 


